
PROTOKÓŁ XXII /2016 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

z dnia 31 marca 2016 r. 

 

  W posiedzeniu udział wzięło 13 Radnych (nieobecni byli Pani Joanna Kowalewska, 

Pan Marcin Pender), 27 Sołtysów oraz zaproszony gość Pan Lucjan Sieradzki Zastępca 

Dyrektora PUP w Białogardzie. Ponadto Pan Jacek Smoliński - Wójt Gminy Białogard, Pani 

Alicja Kubiś Zastępca Wójta, Pani Izabela Czaplejewska - Skarbnik Gminy Białogard, 

Protokolant – Pani Joanna Czupreta – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy i oświaty oraz inni  

obecni według list obecności stanowiących załącznik do niniejszego protokołu.    

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Gminy Białogard w godzinach  

10
00

-12
45

. 
   

Obrady XXII Sesji Rady Gminy otworzył Przewodniczący Pan Kazimierz Gregorczyk  

witając zebranych, po czym stwierdził, na podstawie listy  obecności, prawomocność obrad. 

Następnie przedstawił proponowany porządek Sesji w poniższym brzmieniu:  

 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

-   stwierdzenie kworum, 

-   przyjęcie porządku obrad, 

-   przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Gminy Białogard. 

2.  Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  

3.  Interpelacje i zapytania Radnych.  

4.  Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Białogard z Organizacjami 

Pozarządowymi. 

5. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

a)   zmian w budżecie gminy na 2016 r, 

b)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2016-2035, 

c)  zmiany w programie postępowania naprawczego Gminy Białogard  

d)  funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2017, 

e)  przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 

rok 2016,  

f) uchwalenia na 2016 rok planu wydatków związanych z realizacją zadań określonych  

w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii, 

g)  określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na terenie Gminy Białogard. 

h)  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Białogard na rok 2016. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Zamknięcie XXII Sesji Rady Gminy Białogard. 

Pan Wójt poprosił o wycofanie z porządku obrad dzisiejszej Sesji uchwał w sprawach: 

b)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2016-2035, 

c)  zmiany w programie postępowania naprawczego Gminy Białogard  

 Pan Wójt zgłosił wniosek o wycofanie z obrad dzisiejszej Sesji uchwał w sprawach: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2016-2035, 

b)  zmiany w programie postępowania naprawczego Gminy Białogard , 



Pani  Skarbnik poinformowała, że Ministerstwo zasugerowało wprowadzenie zmian w WPF, 

ponieważ niektóre pozycje budzą zastrzeżenia,  zmiany WPF zostaną wprowadzone na 

kolejnej Sesji. WPF musi zostać opracowany w porozumieniu z Ministerstwem, ponieważ 

powinien on zakładać realne wydatki zaplanowane do 2035 r. 

 

Po zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

-   stwierdzenie kworum, 

-   przyjęcie porządku obrad, 

-   przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Gminy Białogard. 

2.  Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  

3.  Interpelacje i zapytania Radnych.  

4.  Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Białogard z Organizacjami 

Pozarządowymi. 

5. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

a)   zmian w budżecie gminy na 2016 r., 

b)  funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2017, 

c)  przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 

rok 2016,  

d) uchwalenia na 2016 rok planu wydatków związanych z realizacją zadań określonych  

w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii, 

e)  określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na terenie Gminy Białogard. 

f)  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Białogard na rok 2016. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Zamknięcie XXII Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Do pełnego wyczerpania pierwszego punktu obrad pozostało przyjęcie Protokołu z XXI Sesji 

Rady Gminy Białogard.  

Przewodniczący poinformował, iż w terminie określonym Statutem Gminy Białogard - § 22 

ust. 2 – nie zgłoszono żadnych poprawek i uzupełnień do treści ww. protokołu. W związku  

z powyższym poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie Protokołu z poprzedniej sesji, który 

Rada zaakceptowała w głosowaniu stosunkiem 12:0:0.  

 

Ad. 2.   

 Wójt Gminy Białogard Pan Jacek Smoliński przedstawił  informację z działalności 

międzysesyjnej oraz z wykonania uchwał Rady  Gminy. W tym punkcie Pan Wójt wręczył 

listy gratulacyjne Sołtysom którzy nie mogli uczestniczyć w Powiatowym Dniu Sołtysa.  

Na posiedzenie przybył Radny Pan Marcin Oborski. 

Pan Jan Budzyński spytał o inwestycję w Trzebielach , czy jest to finansowane przez RWiK 

ze środków własnych, czy też współfinansowane przez gminę? Pan Wójt odpowiedział, że 

WPF zakładał budowę wodociągów w miejscowości Trzebiele, miało to być sfinansowane z 

projektu, jednak nasza gmina nie kwalifikuje się do pozyskania takich środków, na dzień 

dzisiejszy RWiK zaciągnie pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, 



będzie ona spłacana przez gminę w stawce za wodę i ścieki, jeżeli zdarzy się możliwość 

pozyskania środków zewnętrznych na tę inwestycję, to gmina na pewno z tego skorzysta. 

 

Ad. 3.  

Przewodniczący Pan Gregorczyk poinformował, iż na dzisiejszą Sesję nie wpłynęły    

interpelacje Radnych. 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Białogard z Organizacjami 

Pozarządowymi przedstawiła Pani Beata Piścio, Pan K. Gregorczyk spytał jaka jest różnica w 

finansowaniu sportu w stosunku do roku ubiegłego? Pani B. Piścio odpowiedziała, że 

sprawozdanie dotyczy roku ubiegłego, jeśli chodzi o rok bieżący to w dniu dzisiejszym 

zostanie omówiona uchwała dotycząca określenia warunków i trybu finansowania rozwoju 

sportu na terenie Gminy Białogard.  Pan Czesław Pytlik spytał w jaki sposób będzie 

finansowany sport w 2016 roku? Pani B. Piścio odpowiedziała, że jeśli rozgrywki sportowe 

będą organizowane przez stowarzyszenia, to będą musiały przystąpić do konkursu 

ogłoszonego przez Wójta.  

Ad. 5. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

a)   Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r, przedstawiła Pani 

Skarbnik projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 

na Sesji uchwałę omówiła Pani Skarbnik. 

Radni w głosowaniu stosunkiem głosów 13:0:0 podjęli uchwałę w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2016 r. 

b)  funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2017, projekt uchwały został omówiony na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, na Sesji uchwałę przedstawił Pan Wójt, 

poinformował, że program naprawczy nie przewiduje wyodrębnienie funduszu sołeckiego, 

jednak uchwała musi zostać podjęta. Pan Damian Janusiak Sołtys Sołectwa Kościernica 

zwrócił uwagę na fakt, że sołectwa nie mogą występować o środki zewnętrzne ponieważ nie 

posiadają wkładu własnego, a fundusz sołecki mógłby zostać na to przeznaczony, Pan Wójt 

odpowiedział, że niestety nie można wyodrębnić funduszu sołeckiego, natomiast jeśli chodzi 

o projekty, to można starać się o 100% dofinansowanie, nie wymaga się wtedy finansowego 

wkładu własnego.  

 

Radni w głosowaniu stosunkiem głosów 12:0:1 podjęli uchwałę w sprawie funduszu 

sołeckiego na rok budżetowy 2017 

 

c)  przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 

rok 2016, projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 

Pani A. Drąg poprosiła o przygotowanie sprawozdania z działalności Komisji za rok ubiegły. 

Pan P. Kozicki zgłosił wniosek o uzupełnienie Planu wydatków na realizację Gminnego 

programu przeciwdziałania i rozwiązywania problemów alkoholowych w 2016 roku  

w pkt. 5 "Organizacja konkursów o tematyce antyalkoholowej dla szkół, bibliotek, świetlic 

wiejskich" poprzez dopisanie "oraz miejscowości z terenu gminy nie posiadających świetlic"              

głosowanie za wprowadzeniem zmiany w projekcie uchwały  



Radni w głosowaniu stosunkiem głosów 13:0:0 podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia 

Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2016. 

d) uchwalenia na 2016 rok planu wydatków związanych z realizacją zadań określonych  

w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii, projekt uchwały został omówiony na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, na sesji przedstawiła go Pani Joanna Czupreta. 

 

Radni w głosowaniu stosunkiem głosów 13:0:0 podjęli uchwałę w sprawie uchwalenia na 

2016 rok planu wydatków związanych z realizacją zadań określonych w Gminnym Programie 

Przeciwdziałania Narkomanii. 

e)  określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na terenie Gminy Białogard, 

projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, na sesji 

przedstawiła go Pani Beata Piścio. Pan Bogdan Michaliszyn Sołtys Sołectwa Moczyłki spytał 

czy ograniczenie finansowania jedynie klubów sportowych nie wpłynie na zastój w sporcie? 

Spytał również, czy Rada analizowała ten temat? Pani A. drąg odpowiedziała, że Radni 

analizowali ten temat, projekt uchwały obejmuje kluby sportowe ponieważ jest to na obecny 

moment najbardziej priorytetowe zadanie, wszystkie pozostałe imprezy sportowe będą 

uwzględnione w kalendarzu imprez. Analizując ten temat Komisja Oświaty zebrała się 

trzykrotnie, przeprowadzone zostały również konsultacje z przedstawicielami LZS i LOK. 

Pani Monika Sztyma-Horwat spytała czy w związku z tym, to kluby sportowe będą 

organizowały Dni Sportu Gminnego? Pani A. Drąg odpowiedziała, że nie, organizacją Dni 

Sportu zajmie się Gmina. Pani B. Piścio dodała, że podjęcie uchwały pozwoli klubom 

sportowym na uczestniczenie w rozgrywkach KOZPN, dzięki temu procedura ubiegania się o 

środki z gminy będzie dużo mniej skomplikowana. Pani M. Sztyma-Horwat zwróciła uwagę 

aby rozgraniczyć środki na piłkę nożną i inne działania sportowe, aby całość środków nie 

została przeznaczona wyłącznie na piłkę nożną. Pani B. Pan J. Budzyński zauważył, że 

nakładamy na kluby sportowe dodatkowe obowiązki, którymi do tej pory zajmował się LZS. 

Radni w głosowaniu stosunkiem głosów 9:0:4 podjęli uchwałę w sprawie określenia 

warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na terenie Gminy Białogard 

f)  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Białogard na rok 2016, projekt uchwały został omówiony na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, na sesji przedstawił go Pan Wójt 

Radni w głosowaniu stosunkiem głosów 13:0:0 podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Białogard na rok 2016. 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na dzisiejszą Sesję  wpłynęły odpowiedzi na 

interpelacje i zapytania Radnych. 

Pan Wójt odpowiedział na wniosek Pana J. budzyńskiego dotyczący ilości przyłączy Internetu 

w miejscowościach Kościernica, Pustkowo i Pękanino. Pan J. Budzyński spytał ile przyłączy 

jest w poszczególnych miejscowościach?  



Pan Przewodniczący odczytał odpowiedzi na Interpelacje: 

- Pani Moniki Sztyma-Horwat, dotyczącą wyznaczenia terminu publikacji umów na stronie  

Urzędu gminy.  Pani M.  Sztyma-Horwat odpowiedziała, że nie miała na myśli wskazywania 

jakiegokolwiek naruszenia prawa, chodziło jedynie o to aby te umowy ukazywały się w miarę 

systematycznie bez dużych opóźnień czasowych. 

-  Pani Moniki Sztyma-Horwat, dotyczącą wycinki drzew w parku przypałacowym w 

miejscowości Podwilcze.  

 

Ad. 7.  
Wolne wnioski, zapytania i informacje. Pan Przewodniczący poprosił radnych o spotkanie po 

Sesji. 

Pan J. Budzyński  zwrócił się z wnioskiem o zamontowania lustra przy drodze w 

miejscowości Kościernica. 

Pan Wójt poprosił Sołtysów o organizowanie zebrań sołeckich. Następnie przedstawił 

informację dotyczącą stawek wody i ścieków, oraz działania podjęte w celu ujednolicenia 

tych cen dla wszystkich gmin. Pan J. Budzyński zwrócił uwagę na to, że należałoby zachęcać 

mieszkańców do zakładania podliczników w miejscach gdzie woda zużywana jest np. do 

podlewania ogrodów, w ten sposób zmniejszy się ilość ścieków, i równocześnie dopłat. 

Pan Damian Janusiak poinformował Sołtysów, że jest możliwość pozyskania jabłek dla 

mieszkańców, należy zgłosić się do Ośrodka Pomocy Społecznej. Następnie zapytał o liczniki 

wody w budynkach wielorodzinnych, czy jest obowiązek montowania dodatkowych 

liczników?  Pan Wójt odpowiedział, że zwróci się do RWiK-u z pytaniem w tej sprawie. 

Pan Wojciech Ćwidak Sołtys Sołectwa Pomianowo poprosił aby Komisja Komunalna 

przeprowadziła kontrolę dróg dojazdowych do pól, ponieważ są one systematycznie 

przeorywane i jest problem z przejazdem np. kombajnów.  

Pan Kazimierz Chodynko poprosił o informację dotyczącą robót publicznych, Pan Lucjan 

Sieradzki Zastępca Dyrektora PUP w Białogardzie  odpowiedział, że corocznie takie roboty 

są proponowane każdej z gmin i w tym roku też tak będzie.  

 

Ad .8.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 12.45 zamknął 

obrady XXII Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

 

Protokołowała: 

Joanna Czupreta  

 


